

masalah bangsa sendiri dituduh gerak Komunis.

Ingatlah wahai bangsa Melayu, khususnya yang di dalam UMNO, janganlah takut menegakkan yang hak kerana yang hak itu akan terserahlah dan koreksilah tiap-tiap sesuatu yang bakal merugikan bangsa Melayu. Kalau tidak nescaya kamu akan di kata orang: “Bangsa yang menjual bangsanya”.

* * *

Ikhwan

Mulai dari keluaran Qalam yang lalu kita telah menyiarkan satu iklan berkenaan dengan persahabatan yang diletakkan di bawah nama Ikhwan. Kita, memikirkan beberapa lama dan melihat keadaan-keadaan di sekeliling kita hari ini, berpendapat telah tiba masanya bagi kita mengadakan persahabatan itu yang kita asaskan semata-mata menghidupkan perasaan persaudaraan di antara umat Islam yang ditaja oleh junjungan kita Muhammad (SAW).

Tujuan kita tidak lain bahawa mudah-mudahan dengan langkah itu nanti dapat Ikhwan atau persaudaraan itu ditalikan di antara satu dengan lain dan dihidupkan jiwa persaudaraan itu di dalam masyarakat kita. Kita berharap mudah-mudahan langkah itu akan berjaya dan mendapat sambutan daripada masyarakat kita Islam. Kita tidak memilih siapa dia dan bagaimana keadaannya – dari golongan apa dia dan dari mana ia. Yang kita harap bahawa tiap-tiap orang yang suka menyertai adalah berjiwa Islam dan suka mengikut tali persaudaraan Islam.

Kita tidak mengenakan apa-apa yuran kepada tiap-tiap orang yang suka menjadi anggota Ikhwan dan tidak ada juga satu jawatankuasa yang mengerjakannya. Ia hanya dikelolakan sebagaimana keadaan sahabat pena atau book club, dan kerana itulah pihak kita memberi potongan 20% bagi apa-apa juga yang kita terbitkan

kepada orang-orang yang telah menjadi anggota Ikhwan jika ia memesan terus ke pejabat kita.

Tiap-tipa seorang yang suka menjadi anggota Ikhwan adalah diminta membeli satu *badge* (lencana), satu surat tauliah, sebuah buku panduan dan sekeping kad pengenalan yang harganya termasuk harga setem sebanyak 50 sen sahaja.

Kita mencuba seberapa daya upaya akan menyiarkan nama-nama anggota Ikhwan yang telah sampai di tangan kita di dalam majalah Qalam ini buat sementara. Mudah-mudahan nanti jika ahli-ahli Ikhwan sudah banyak maka jika yang demikian jaya insya-Allah kita akan berusaha menerbitkan sebuah majalah khusus bagi ahli-ahli Ikhwan – untuk bertukar-tukar fikiran dan untuk menghidupkan roh persaudaraan Islam antara satu dengan lain dengan meriwayatkan hal-hal yang mengenai persaudaraan Islam yang telah dibina oleh junjungan kita terutamanya di dalam riwayat yang mengenai orang-orang Muhajir dan Ansar.

Kita berharap persahabatan di dalam Ikhwan ini akan mendapat sambutan daripada masyarakat kita bersama dan mudah-mudahan kelak tiap-tiap anggota Ikhwan itu akan berusaha sedapat mungkin membanyakkan orang-orang menyertainya supaya cita-cita persaudaraan yang kita bina itu akan berkembang di seluruh Tanah Melayu pada masa-masa yang akan datang.

Pekerjaan atau jalan yang kita lakukan ini adalah semata-mata menyampaikan hasrat dari beberapa sahabat dan dijalankan dengan tidak ada sedikit pun juga mencari faedah material di dalamnya. Dan kerana itulah dengan empat barang yang kita berikan itu harganya hanya lima puluh sen sahaja. Dan sidang pembaca sendiri dapat mengukurnya apakah ada keuntungan yang kita dapat daripada itu.

Kita berharap mudah-mudahan Allah memberi kita taufik dan hidayah untuk menyenggarakan dan menyampaikan

cita-cita ini supaya ukhwah Islamiah yang telah ada benihnya di dalam jiwa kita itu hidup subur di dalam masyarakat kita, di dalam kehidupan kita sehari-hari supaya dengannya dapatlah kita menjadikan contoh kepada dunia bahawa umat Islam itu bersatu dan bersaudara – tidak berpecah-belah.

* * *

10 Tahun UMNO

Dalam bulan yang lalu genap UMNO berusia 10 tahun dalam perjuangannya. Dalam kata-kata sambutannya dalam perayaan 10 tahun UMNO itu Tengku Abdul Rahman yang di-Pertua Agung UMNO mengatakan bahawa jika pengikut-pengikut UMNO tidak puas hati tentang pucuk pimpinan UMNO sekarang hendaklah mereka menubuhkan suatu jemaah menteri lain.

Cabaran ini adalah seolah-olah suatu cabaran yang menutup segala fikiran dan pendapat ahli-ahli UMNO terhadap kepada langkah-langkah yang di bawa oleh pucuk pimpinan yang keadaannya samar-samar di dalam perkara-perkara :

1. Menetapkan rupa bangsa,
2. Mengiktiraf kerakyatan jus soli,
3. Menetapkan kedudukan bahasa Melayu sebagai bahasa rasmi di negeri Melayu.

Kita dikatakan samar-samar ialah dari dahulu sampai sekarang Tengku belum pernah menafikan dengan tepat adanya rupa bangsa Malayan dan demikian juga tentang kedudukan jus soli, Tengku seolah-olah merahsiakan apakah yang dikehendaki oleh Perikatan untuk menentukannya dan sebaliknya, apabila perkara-perkara itu heboh berlaku di dalam lingkungan orang Cina maka satu perisytiharan yang “mesti ditaati” dari ibu pejabat UMNO kepada cabang-cabangnya supaya menyalurkan fikiran-fikiran dan pandangan-pandangan mereka hanya kepada ibu pejabat sahaja - tidak boleh dikeluarkan bersendirian-sendirian.

Di sebalik itu di dalam masa yang akhir ini, di dalam perjumpaan penubuhan M. C. A. di Kuala Lumpur Dato' Sir Cheng Lock Tan pemimpin orang Cina yang sentiasa menghendaki jus soli diiktiraf, antara lain-lain berkata, bahawa Perikatan sentiasa berazam untuk menubuhkan satu rupa bangsa Malayan (Kebangsaan Malayan) – ini adalah dimaksudkan bahawa tiap-tiap seorang yang diperanakkan di dalam negeri ini akan menjadi bangsa Malayan. Tidak ada erti kata yang lain di dalam hal ini – katanya.

Kata-katanya ini sama juga seperti katanya di dalam memorandumnya pada tahun 1943 dahulu yang berkata: “Dasar seperti yang dikekalkan bahawa orang-orang yang diperanakkan di Malaya atau dilahirkan sebagai rakyat British atau yang mendapat kebangsaan British atau yang menjadi rakyat Malaya boleh menduduki kerusi-kerusi dalam majlis undangan atau memegang jawatan tinggi di dalam kerajaan”.

Daripada azam yang kuat 13 tahun yang lalu atau lebih daripada itu ikhtiar-ikhtiar yang dijalankan oleh Sir Cheng Lock Tan dengan tipu muslihatnya menghendaki supaya kerakyatan jus soli itu dipakai di dalam negeri Melayu, sedang di dalam fikiran dan pendapat orang Melayu khususnya yang duduk di dalam UMNO diminta salurkan atau dengan terangnya ditahan daripada dikeluarkan ke hadapan umum kerana menjaga maslahat pertaliannya di dalam perikatannya dengan anak-anak dagang itu.

Di sebalik itu berita-berita angin selalu bertiup yang mengatakan bahawa pucuk pimpinan UMNO telah menyertujui menjadikan rupa bangsa Malayan dan taraf kerakyatan jus soli.

Sepatutnya kerana perkara-perkara ini perkara yang mengenai maslahat umum seluruh bangsa Melayu semestinya pucuk

- sambungannya pada muka 47